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2005 年 11 月 9 日 

立法會會議 

 

就“政制改革方案” 

動議的議案 

 

 湯家驊議員已作出預告，會在2005年11月9日舉行的立法會

會議上，就“政制改革方案”動議議案。現隨文件附上有關的議案。

立法會主席已指示應“按所交來的原有措辭印載”在立法會議程上。 

  

 

 立法會秘書 

  

 

 

  

 

 （陳欽茂代行） 

 

連附件 

 



 

2005年11月9日(星期三) 
立法會會議席上 

湯家驊議員就“政制改革方案” 
提出的議案 

 
 

議案措辭 
 
 

“本會認為，香港特別行政區(下稱‘特區’)政府有責任提出一個香港市民可

接受和具有實質民主進程的政制改革方案，該方案不應賦予區議會委任議

員選舉行政長官或立法會議員的權利；此外，特區政府亦有責任在方案中

提出達致普選的路徑圖、時間表，以及相關的選舉細節。” 
 
 
 
 
 
 

(Translation) 
 

Motion on “Constitutional reform proposal” 
to be moved by Hon Ronny TONG Ka-wah 

at the Legislative Council meeting 
of Wednesday, 9 November 2005 

 
 

Wording of the Motion 
 
 
“That this Council considers that the Hong Kong Special Administrative 
Region (‘HKSAR’) Government is responsible for putting forward a 
constitutional reform proposal that is acceptable to Hong Kong citizens and 
which encompasses concrete democratization processes; such proposal should 
not confer upon the appointed District Council members the rights to select the 
Chief Executive or elect Members of the Legislative Council; furthermore, the 
HKSAR Government is also responsible for setting out in its proposal a 
roadmap and a timetable for achieving universal suffrage as well as the relevant 
details of the elections.” 
 

 


